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Ad. 1. Velkomst og formalia 
Formanden for BUPL Nordsjaelland, Pernille Riis, bred velkommen til arets general-
forsamling. Hun praesenterede alle deltagerne ved at inddele deltagerne i forskel-
lige grupper (vuggestue-, bornehave-, fritidsomradet, under 35 ar, over 55 ar, le-
dere osv.). 

Pernille Riis praesenterede bestyrelsen, som i dagens anledning har et bordeaux 
badge pa: Anette Sielemann, Christa Thestrup, Dorte Ellegaard, Hanne Byskov, Jan 
Vangmand, Marlene Dalskov, Per Bruhn, Pernille Martens, Pernille Pontoppidan, 
Pernille Geiker Howard, Rune Schuman, Sidsel Pedersen, Yvonne Larsen. Marie 
Kristine F. Larsen og Iben Engelsholm (LLB). 

Pernille Riis bred ogsa folgende gaester velkommen: Birgitte Conradsen (BUPL's for-
retningsudvalg) Sune Schackenfeldt (PBU), Lene Ek Christensen (SL), Stine Kiholm 
Ejbye (BUPL Forbund) og Mikkel Andersen (Formand FH Hovedstaden). 

Pernille Riis sluttede of med at byde alle medlemmer velkommen igen og foreslog, 
at der til at starte med blev sunget "Nar jeg ser et rodt flag smaelde". 

Ad. 1.1 Valg of dirigent 
Pa forslag fra bestyrelsen blev Camilla Blaesbjerg (leder of BUPL Forbundets sekre-
tariat for politisk betjening) valgt som dirigent. Pernille bod Camilla velkommen, og 
gav Camilla ordet. Camilla takkede for valget. 

Ad. 1.2 Valg of referent 
Daniel Carabias-Jensen blev valgt som referent. 

Ad. 1.3 Valg of stemmeudvalg 
Formand: Trine Zangenberg 
Resten of udvalget: Jan Vangmand, Marlene Dalskov, Pernille Martens, Jurgen Pa- 
lsson, Katrine Rudbeck, Martha Ernst Jacobsen, Rene Kjaersgard, Use Tarp-Nielsen, 
Sidsel Pedersen og Theodor Karlsson. 

Dernaest henviste dirigenten (Camilla Blaesbjerg) til forretningsordenen, som ligger 
pa hjemmesiden, som indeholder reglerne for afviklingen of generalforsamlingen. 
Den blev godkendt of forsamlingen. 
Camilla annoncerede at generalforsamlingen var lovligt indvarslet pa hjemmesi-
den d. 23. juli 2024 og i Barn og Unge nr. 6 i juli. 
Herefter blev dagsordenen laest op of dirigenten og ligeledes godkendt of forsam-
lingen. 

Ad. 2. Bestyrelsens beretning og fremtidigt virke 
Dirigenten gav ordet til formanden, Pernille Riis. 
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Formanden fremlagde sin mundtlige beretning, sour supplerede den skriftlige, der 
var sendt ud. I sin mundtlige beretning kom formanden ind pa folgende emner: 

• Hvad skal fagforeningen vaere i folge medlemmerne? Og hvordan bliver eller 
forbliver fagforeningen relevant i fremtiden? 

• OK24 og BUPL Nordsjaellands aktivister og de aktiviteter, der blev arrangeret 
under OK24 forhandlingerne. 

• Treparten og rekrutteringsudfordringerne 
• Paedagogernes lonefterslaeb; treparten og 01(24 lykkedes med at gore et ind-

hug i paedagogernes lonefterslaeb. Der var stor opbakning til resultatet, spe-
cielt i BUPL Nordsjaelland. 

• Ros til TR og FTR for deres store arbejde under OK24 og treparten med at fa 
stemmeprocenten sa hojt op som muligt. 

• Dele of aftalen skal forst forhandles og aftales mellem den lokale fagforening 
og de kommunale arbejdsgivere fx nye arbejdstidsaftaler. Der er ogsa fokus 
pa tid til faglighed, tid til forberedelse, op i tid, specialist- stillinger, mellemle-
der-stillinger. 

• Lonkampen fortsaetter og BUPL skal vaere klar igen til OK26. 
• Okonomiaftale 2025; den bedste aftale i 15 ar. Dog protesterede Borgmestre 

og okonomichefer over okonomiaftalen 2025 fordi de tekniske korrektioner 
fjerner store dele of det velfaerdsloft, som kommunerne var lovet. 

• Budge t-Danmarkskort. Det lokale pavirkningsarbejde virker. Der er fbarre be-
sparelser og nogle steder tilforsel of midler, end da de forste budgetkataloger 
blev praesenteret. 

• Borne- og familiepolitik er blevet et vigtigt omrade med Oget politisk fokus. 
• Malsaetning om at fritids- og ungdomspolitik bliver et vigtigt politikomrade 

til kommunalvalget 2025. 
• Paedagogandel og normeringer har betydning for kvaliteten og arbejdsmil-

joet. 
• Det politiske pavirkningsarbejde skal fortsmtte og forstaerkes. 
• Fremtidens fagforening (uddybes i GF pjecen) skal vaere overskriften pa de 

kommende ars arbejde. 
• Medlemmerne skal kunne genkende sig sely i fagforeningen og have lyst til, i 

storre eller mindre omfang, at deltage og bidrage. 
• Paedagoguddannelsen; evalueringen of uddannelsen kraevede handling, 

BUPL har ventet laenge pa dette og intet er sket indtil videre. Rygter siger, at 
der snart kommer et udspil. Der er uddannelsespolitisk topmode 9. og 10. 
oktober, hvor BUPL er inviteret med. 

• BUPL har folgende onsker til ny uddannelse: hpjere taxameter, mere under-
visning og feedback, mere paedagogik, Here kreative og praktiske fag, uddan-
nede praktikvejledere og bevarelse of bachelor pa 3,5 ar. 

Formanden takkede for ordet. 
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Derefter fik Naestformanden, Dorte Ellegaard, ordet for at praesentere hovedbesty-
relsens arbejde. 
Dorte kom ind pA hovedbestyrelsens arbejde 2022-2024 (revision of BUPL's fami-
lie- og arbejdslivspolitik og revision of BUPL's arbejdsmiljopolitik) og efterfolgende 
kongresprojekter for perioden 2022-2024 (Styrket udvikling of tillidsvalgte, 360 
graders eftersyn of det lederpolitiske arbejde og Fokus pA et budget i balance). 

Til slut blev de nye kongresprojekter for perioden 2024-2026 praesenteret: 
• Til tramp for paedagogikken (fx en hojere paedagogandel, meritpoedagogud-

dannelsen, flere op i tid) 
• Styrket udvikling of tillidsvalgte (hvis de faglige kampe skal vindes, s  kraever 

det en indsats fra alle, og derfor skal alle tillidsvalgte have uddannelse og 
styrkes) 

• Et fremtidssikret BUPL (prognosen viser, at BUPL kigger ind i et stort okono-
misk underskud i fremtiden, hvis intet gores. IContingentet er ikke blevet 
haevet de sidste 13 Ar. Det foreslAs, at kontingentet haeves med 25 kr. om mA-
neden, og BUPL Nordsjaelland har stemt for dette. Der arbejdes for at gore 
BUPL mere rustet og okonomisk baeredygtigt i fremtiden. Der skal foretages 
nogle strukturelle aendringer i BUPL's organisering; fx er der det rigtige antal 
fagforeninger? Skal BUPL vaere faelles om flere opgaver og ansatte? Skal den 
politiske organisering aendres?). 

Efterfolgende var der debat og sporgsmAl fra salen, som omhandlede tre ting;1) 
Formandens beretning, 2) Naestformandens redegorelse of hove db e styrelsens ar-
bejde og 3) den politiske udtalelse. 

Man kunne til debatten tage udgangspunkt i folgende sporgsmal, som blev vist pA 
storskaerm: 
1) Hvilke problemstillinger er de vigtigste lige nu, og hvad skal BUPL Nordsjaelland 
arbejde videre med?, og 
2) Hvad betyder det faglige faellesskab for dig, og hvordan ser du dig selv som en 
del of det? 

Nedenstaende temaer og sporgsmal blev rejst under debatten: 
• Har man tanke om at s1A sig sammen med SL? (der ligger en kongresbeslut-

ning om at s1A sig sammen med SL). 
• BUPL skal tale om paedagogik 
• Mellemformer (invitation til besog) 
• Arbejdsmiljoet skal forbedres, hvis man vil have flere op i tid eller til at enga-

gere sig i BUPL. 
• Tage faget tilbage og fagligheden tilbage 
• Flere ind pA paedagoguddannelsen 
• Der skal ogsA vaere overenskomst pA det private omrade 
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• Forslag fra TR-gruppen i Gentofte Kommune til PBU: Regulering of belob ved 
kritisk sygdom. Laererne far ved kritisk sygdom udbetalt 150.000 kr. mens 
paedagogerne far udbetalt 100.000 kr. 

• Svar fra PBU: PBU har sat afl(astrekord i dag (d. 2. okt. 2024). Paedagogerne 
bliver meget mere syge og den trend fortsaetter de kommende Ar. En tredje-
del of alle indbetalinger gar til forsikringsdaekninger i dag. 

• Der mangler en diskussion om ligevaerd i folkeskolen angaende laerere og 
paedagoger. 

• BUPL skal vaere fremtidssikret, men ogsA handlekraftigt og kampdygtigt. 
• BUPL er ikke kommet i mAl med lonkampen endnu. 
• Hvordan far man gjort fagforeningen attraktiv for de unge? 
• Ordentlig uddannelse til praktikvejledere sA disse kan hjaelpe de studerende 

ordentligt. 
• BUPL skal reagere pA mellemformer 
• Fremtidens BUPL skal stadigt vaere politisk modigt. De lokale politikere er 

ikke fuldtidspolitikere, sA tag fat i dem for de ved ikke alt og er ikke inde i alle 
omrader. 

• BUPL og SL ville stA staerkere, hvis de fusionerede. Fa medhjaelperne over i 
fagforeningen sA de kan stottes og blive en del of det faglige arbejde og evt. 
paedagoger i fremtiden. 

• Svar fra SL: Tak for invitationen og det gode lokale samarbejde. Lang tid si-
den SL stemte nej til sammenlaegning. 

• Presset pA paedagogprofessionen er alvorligt. BUPL's styrke kan blive mind-
sket i fremtiden of den grund og dermed ogsA den faglige kamp. Man skal 
bevare faellesskabet i BUPL. BUPL er klar til fusionen med SL, nar SL er klar. 

Formanden takkede for debatten og for at gaesterne tog ordet. 

Efterfolgende blev der lavet en elektronisk afstemning, hvor medlemmerne kunne 
vaelge de seks vigtigste temaer for dem blandt 14 temaer. 

Dernaest blev We bestyrelsens skriftlige beretning, formandens mundtlige beret-
ning og den politiske udtalelse sat samlet til afstemning. Det blev enstemmigt ved-
taget. 

Ad. 3. Hovedbestyrelsens kongresberetning 

Ad. 3.1 Lovaendringsforslag 
Naestformanden fremlagde de foreslAede lovaendringer. 

1) Lovaendringsforslag: Styrkelse of det lederpolitiske arbejde. Forslaget medfo- 
rer aendringer i den formelle struktur omkring lederarbejdet. 
FormAlet er at styrke et staerkt faellesskab mellem paedagoger og poedagog- 
faglige ledere, styrke ledertillidsrepraesentanter, 
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storre synlighed, et staerkere og mere forpligtende samarbejde samt mang-
foldige deltagelsesmuligheder 

2) Lovaendring: Fra fire til to rejsesekretaerer (BUPL Nordsjaelland stutter forsla-
get), 
Og slutteligt blev det gentaget, at kontingentet foreslas haeves med 25 kr. om 
maneden. 

Ad. 4. Regnskab 2023 samt forslag til budget 2025 
Christa Thestrup, kasserer, praesenterede regnskabet for 2023 og efterfolgende 
ogsa budget 2025. 

Regnskab 2023:  
BUPL Nordsjaellands regnskab 2023 viser et regnskabsmaessigt underskud pa lidt 
over 200.000 kr. Der var budgetteret pa et underskud pa omkring 2 mio. kr., hvil-
ket blev besluttet ved sidste generalforsamling. De kritiske revisorer udtrykker til-
fredshed med regnskabet. Bestyrelsen ligesa. 
Der er saerligt fire forhold, som har betydning for regnskabsresultatet: 

• Hussalget 
• fagforeningstilskuddet 
• lonudgifter 
• de medlemsrettede aktiviteter. 

Avancen ved salget of kontoret i Hillerod var svmrt at forudse og kunne ikke indar-
bejdes. Fagforeningstilskuddet blev hojere (ca. 200.000 kr.) selvom gennemsnits-
medlemskabet var lavere, dette skyldes et ekstra tilskud. Medlemstallet var i 2023 
svagt stigende. Der var et gennemsnit pa 5281 medlemmer kontra et forudset pa 
5314. Lonudgifterne blev mindre, fordi der var en stilling, som ikke blev genbesat, 
og fordi BUPL Nordsjaelland fik barselsrefusion. Der bliver fortsat gennemfort 
mange medlemsrettede aktiviteter. De kritiske revisorer har papeget, at det skal 
gores mere synligt, hvad de medlemsrettede aktiviteter koster over for generalfor-
samlingen. BUPL Nordsjaelland vil bestraebe sig pa dette. 

Der var enkelte sporgsmal til regnskab 2023, saarligt om driftsudgifterne i relation 
til huskobet. 
Regnskab 2023 blev enstemmigt vedtaget. 

Kassereren naevnte i ovrigt, at BUPL Nordsjaelland forventer et mindre underskud i 
regnskab 2024, primaert grundet faerre udgifter til lonninger. 

Budget 2025:  
Det er tredje ar i traek, hvor der fremlaegges et budget med underskud. Det er et 
underskud pa 766.000 kr. i budget 2025. Kontingentstigningen er ikke medregnet i 
BUPL Nordsjaellands budget 2025. 
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Opsummerende om budget 2025: Fagforeningstilskuddet forventes at stige, med-
lemmernes penge skal ud og arbejde for medlemmer og videreforelse of aktivitets-
tilbuddet (dette kan betragtes som en budgetstigning grundet stigende priser). Be-
styrelsen har fokus pa at bringe budgettet i balance i lobet of de kommende ar. 

Budget 2025 blev enstemmigt vedtaget. 

Ad. 5. Indkomne forslag 

Ad. 5.1 Politisk udtalelse 
Der var kun den politiske udtalelse, som allerede var behandlet og godkendt under 
punkt 2. 

Ad. 6. Valg 

Ad. 6.1 Naestformand 

Dorte Ellegaard, naestformand genopstiller. 

Dorte Ellegaard blev valgt som naestformand uden modkandidat. 

Ad. 6.2 Hovedbestyrelsesmedlem 

Dorte Ellegaard, naestformand genopstiller som forste HB-medlem. 

Dorte Ellegaard blev valgt uden modkandidat. 

Ad. 6.3 Bestyrelsesmedlemmer 

Der er valg til 4 pladser i bestyrelsen. 

Folgende kandidater stillede op til de 4 bestyrelsesposter: 

• Rune T. Schumann, pa valg, genopstiller 
• Yvonne K. Larsen, pa valg, genopstiller 
• Anette Sielemann, pa valg, genopstiller 
• Per Alexander Bruhn, pa valg, genopstiller 
• Michael 0. B. Hansen, stiller op. 
• Birthe Pedersen, stiller op. 

Hver kandidat gav en kort praesentation af, hvad de ville arbejde for og hvad deres 
fokus ville vaere. Ved afstemningen matte der males. skrives 4 navne pa stemme-
sedlen. 

Afstemningsresultat: 

• Anette Sielemann valgt med 96 Stemmer 
• Rune T. Schumann valgt med 89 stemmer 
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• Michael 0. B. Hansen valgt med 66 stemmer 
• Per Alexander Bruhn valgt med 65 stemmer 
• Yvonne K. Larsen fik 17 stemmer 
• Birte Meta Pedersen fik 49 stemmer 

Dermed blev Anette Sielemann, Rune T. Schumann, Michael 0. B. Hansen og Per 
Alexander Bruhn valgt til bestyrelsen. Der var 114 medlemmer i salen pa afstem-
ningstidspunktet. 

Ad. 6.4 Suppleanter til bestyrelsen 

Som suppleant (1-arig periode) er man tillige valgt sour kongresdelegeret. 

Folgende stillede op som kandidater: 

• Birte Meta Pedersen 
• Yvonne K. Larsen 
• Pia Posborg 
• Sara Maria Rasmussen 

Alle fire blev valgt uden modkandidater som suppleanter i ovenstaende reekke-
folge. 

Ad. 6.5 Kongresdelegerede 

Valget bortfalder. 

Ad. 6.6 Suppleanter for kongresdelegerede 

Folgende kandidater stillede op: 

• Peter Winding 
• Signe Clark 
• Karin Petersen 

De blev alle tre valgt uden modkandidater og i ovenstaende reekkefolge. 

Ad. 6.7 Kritiske revisorer 

Folgende kandidater stillede op: 

• Jonas Sorensen, genopstiller 
• Lisbeth Ager Moller, genopstiller 

Begge kandidater blev valgt uden modkandidater til en 1-arig periode. 
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Ad. 6.8 Suppleant for kritiske revisorer 

Folgende kandidater stillede op: 

• Helle Koefoed, genopstiller 
• Karin Petersen, genopstiller 

Begge kandidater blev valgt uden modkandidater. 

Ad. 7. Afslutning 
Pernille Riis fik ordet til slut, hvor hun takkede alle deltagerne for en god general- 
forsamling. 

Camil a Blaesbjerg, dirigent 

 

c;(cz S 

  

Daniel Carabias-Jensen, referent 
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